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Den 4. december 2017  

 

 

Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 142 (MOF alm. del) stillet den 9. november 

2017 efter ønske fra Christian Rabjerg Madsen (S). 

Spørgsmål nr. 142 

”Alle danske havbrug skal hvert år til tilsynsmyndigheden, en kommune og/ eller Miljøstyrelsen 

indsende et underskrevet indberetningsskema, hvoraf det skal fremgå, hvilke og hvor mange fisk der 

er opdrættet i det seneste år, og hvor stor en mængde miljøskadelig kvælstof og fosfor samt antibiotika 

og kobber der er udledt. Skemaet skal indsendes for at give tilsynsmyndigheden en mulighed for at 

holde kontrol med, om reglerne for miljøskadelige stoffer overholdes, og at der ikke udledes mere, end 

havbruget har tilladelse til. Har Hjarnø Havbrug oplyst i årsindberetningen for 2016, at havbruget har 

haft sølvlaks, så tilsynsmyndigheden har haft det rigtig grundlag for at vurdere, om havbruget har 

overholdt miljøreglerne?” 

Svar 

 Miljø- og Fødevareministeriet har iværksat en afklaring af hvilke tilladelser, der kræves for opdræt af 

sølvlaks. Det forventes, at endelig besvarelse af spørgsmålet kan oversendes medio januar 2018.  
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